



Credit: Andreas Heddergott / TUM

## DEUTSCH:

Ich freue mich unglaublich! Die drei wichtigsten Rankings der akademischen Welt bewerten übereinstimmend die Technische Universität München (TUM) als beste Hochschule in Deutschland. Die TUM schafft damit als erste das Triple!

Laut dem renommierten britischen Magazin „Times Higher Education“ steigen wir zudem weltweit unter die besten 30 Universitäten auf. Und in der EU sind wir sogar die Nummer 1. Das ist eine großartige Anerkennung der Leistung unserer Universitätsgemeinschaft. Solche Ergebnisse sind nur durch herausragendes Engagement und exzellente Wissenschaft zu erreichen.

Dennoch – und das ist mir wichtig – richten wir unsere Zukunftsstrategie nicht allein auf diese Rankings aus, sondern folgen unserem eigenen Weg. Und dieser lautet Spitzenforschung in symbiotischer Verzahnung mit wirtschaftlicher Innovation und gesellschaftlicher Verantwortung.

<https://www.tum.de/aktuelles/alle-meldungen/pressemitteilungen/details/tum-ist-beste-deutsche-universitaet>

ENGLISH:

I'm completely thrilled! The three most important rankings in the academic world now all agree that the Technical University of Munich (TUM) is the best university in Germany. This makes TUM the first to win this triple crown!

According to the renowned British magazine "Times Higher Education", we've risen to become one of the 30 best universities in the world. And we are even number 1 in the EU.

This is a fantastic recognition of our university community's performance. Results like these can only be achieved with outstanding dedication and excellent scholarship.

Nonetheless – and this is important to me – our strategy for the future isn't based solely on these rankings. We are following our own path. And that means cutting-edge research intermeshing symbiotically with economic innovation and social responsibility.

<https://www.tum.de/en/news-and-events/all-news/press-releases/details/tum-ist-beste-deutsche-universitaet>